
  str.1/7   

Protokół  Nr XLIX/2022 

z  sesji Rady Miejskiej Borku Wlkp. 

odbytej w dniu  20 października 2022 roku 

w godz. od 1600 do 1640 

 

W sesji uczestniczyło 12 radnych (ustawowo 15 radnych)   

Obecni (12): Andrzejak Radosław, Chałupniczak Leszek, Dopierała Michał,  

Gałczyński Jacek, Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Malicki Roman, Andrzej Kubiak, 

Kędzia Piotr, Osowicz Artur, Szczepaniak Tomasz, Wojciechowska Elżbieta 

Nieobecny radny (3): Florczyk Damian, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

W sesji uczestniczyli także: 

Burmistrz Borku Wlkp. – Marek Rożek 

Skarbnik Gminy – Monika Hornicka 

 

Ad.1. Otwarcie obrad. 

Otwarcia sesji dokonał Wiceprzewodniczący Rady – Tomasz Szczepaniak, powitał 

wszystkich radnych oraz gości. 

Następnie Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że w sesji uczestniczy 12 radnych  

i  Rada jest władna do  podejmowania uchwał, gdyż jest zachowane quorum. 

 

Ad.2. Ustalenie porządku obrad. 

Wiceprzewodniczący Rady – Tomasz Szczepaniak przedstawił porządek sesji: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad XLVIII sesji Rady Miejskiej. 

4. Sprawozdanie z działalności Rady Powiatu. 

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 

1)  zmian budżetu i w budżecie na rok 2022; 

2)  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Borek Wlkp. na lata 2022-2028; 

3)  Statutu Gminy Borek Wlkp. 
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8. Wolne głosy, wnioski i informacje.  

9. Zakończenie. 

 

Następnie Wiceprzewodniczący Rady zapytał czy ktoś zgłasza uwagi do porządku sesji. 

Uwag nie zgłoszono, wobec powyższego Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do jego 

realizacji. 

 

Ad. 3 . Przyjęcie protokołu z obrad XLVIII sesji Rady Miejskiej. 

Wiceprzewodniczący Rady – Tomasz Szczepaniak stwierdził, że radni mieli możliwość 

zapoznania się z treścią protokołu z XLVIII sesji Rady Miejskiej, która odbyła się w dniu 29 

września 2022 r. roku i był wyłożony na stanowisku ds. obsługi Rady Miejskiej, Burmistrza 

oraz kadr. Następnie zapytał czy radni zgłaszają uwagi do protokołu. 

 

Żadnych uwag nie zgłoszono.  

W związku z powyższym Wiceprzewodniczący Rady prosił o przegłosowanie jego przyjęcia. 

Za przyjęciem protokołu z XLVIII sesji Rady głosowało 12 radnych, nikt nie był przeciwny  

i nikt nie wstrzymał się od głosowania. Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego 

stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (12): Andrzejak Radosław, Chałupniczak Leszek, Dopierała Michał, Gałczyński Jacek, 

Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Malicki Roman, Andrzej Kubiak, Kędzia Piotr, 

Osowicz Artur, Szczepaniak Tomasz, Wojciechowska Elżbieta 

 

Ad. 4. Sprawozdanie z działalności Rady Powiatu. 

Wiceprzewodniczący Rady – Tomasz Szczepaniak poinformował, że sprawozdania zostały 

zamieszczone na stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Borku Wlkp., zostały również 

przesłane radnym na pocztę elektroniczną i nie będą odczytywane. 

Po czym zapytał czy radni zgłaszają uwagi do sprawozdania. 

Uwag nie zgłoszono. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza. 

Wiceprzewodniczący Rady zapytał czy radni zgłaszają uwagi do sprawozdania. 
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Uwag nie zgłoszono. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 6. Interpelacje i zapytania radnych. 

Nie wpłynęła interpelacja oraz zapytanie.  

 

Ad. 7. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmian budżetu i w budżecie na rok 2022 

Skarbik Gminy  przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały. 

Po czym Wiceprzewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem,  

Uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Wiceprzewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, nikt nie był przeciwny, nikt nie wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 5 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr XLIX/ 403 /2022 w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (12): Andrzejak Radosław, Chałupniczak Leszek, Dopierała Michał, Gałczyński Jacek, 

Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Malicki Roman, Andrzej Kubiak, Kędzia Piotr, 

Osowicz Artur, Szczepaniak Tomasz, Wojciechowska Elżbieta 

 

2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Borek Wlkp. na lata 2023-2028 

Skarbnik Gminy  przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały. 

Po czym Wiceprzewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem,  

 

Uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Wiceprzewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, nikt nie był przeciwny, nikt nie wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 7 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr XLIX /404 /2022 w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 



  str.4/7   

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (12): Andrzejak Radosław, Chałupniczak Leszek, Dopierała Michał, Gałczyński Jacek, 

Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Malicki Roman, Andrzej Kubiak, Kędzia Piotr, 

Osowicz Artur, Szczepaniak Tomasz, Wojciechowska Elżbieta 

 

3) Statutu Osiedla Borek Wielkopolski 

Wiceprzewodniczący Rady Romuald Gawroński przedstawił uzasadnienie do projektu 

uchwały. 

Po czym Wiceprzewodniczący Rady – Tomasz Szczepaniak otworzył dyskusję nad 

projektem. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Wiceprzewodniczący Rady – Tomasz Szczepaniak zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, nikt nie był przeciwny, nikt nie wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 9 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr XLIX/ 405 /2022 w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (12): Andrzejak Radosław, Chałupniczak Leszek, Dopierała Michał, Gałczyński Jacek, 

Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Malicki Roman, Andrzej Kubiak, Kędzia Piotr, 

Osowicz Artur, Szczepaniak Tomasz, Wojciechowska Elżbieta 

 

Ad.8. Wolne głosy, wnioski i informacje. 

Burmistrz -  ze względu na sytuację polityczną jaka obecnie występuje, są przewidziane plany 

związane z dystrybucją węgla przez Gminy. Dziś do Urzędu wpłynęło pismo od Wojewody, 

w którym Wojewoda zwraca się o przedstawienie zapotrzebowania, a później o wyznaczenia 

punktu redystrybucji. 

                 Zwracam się z prośbą do mieszkańców Gminy Borek Wielkopolski o zgłaszanie 

zapotrzebowania na węgiel, na najbliższy sezon grzewczy. Pozwoli to określić skalę potrzeb 

gospodarstw domowych w Gminie Borek Wielkopolski na węgiel i odpowiednio zaplanować 
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działania, w zakresie zakupów oraz dystrybucji węgla na terenie gminy. Informacje dotyczące 

potrzeb w zakresie ilości węgla, z podaniem adresu gospodarstwa domowego można zgłaszać 

do dnia 24 października br. w Urzędzie Miejskim w Borku Wlkp. osobiście, na stanowisku do 

spraw ochrony środowiska i gospodarki wodno - ściekowej, telefonicznie lub e-mailowo. Jaki 

będzie węgiel, kiedy będzie, nie wiem. Obsługiwać nas będą być może firmy zewnętrzne, ale 

po cenie takiej, jak Gmina by obsługiwała czyli do 2 000,00 zł. Dwóch przedsiębiorców się 

zgłosiło. Nie wiem, który będzie obsługiwał. Trzeba będzie oświadczyć, że się jeszcze nie 

skorzystało z kupna węgla bezpośrednio z kopalni. Węgiel ma być z certyfikatem, ale Gmina 

za jakość węgla nie będzie odpowiadać.  

Radny Michał Dopierała - dziękuję Burmistrzowi, że wszedł w tą akcję. Myślę, że 

wszyscy radni, się też do tych podziękowań przyłączą. Ten węgiel jest naprawdę dobry, bo 

rozmawiałem z wujem z Gdyni, który zna ten węgiel i mówił, że może nawet lepszy niż ten, 

który do tej pory był i na pewno nie są to kamienie.  

 

Radny Romuald Gawroński - czy będzie rekompensata dla tych osób, którzy kupili węgiel po 

3 000 zł. 

Burmistrz - nie znam odpowiedzi na to pytanie. Na to pytanie odpowiedź zna Polski Sejm. 

Wiem, że ten temat został również poruszony. Jeżeli, ktoś dokonał takich zakupów, to 

mówiono o tym, że być może, ale mnie proszę nie trzymać za słowo, jestem tylko 

Burmistrzem  i myślę, że tutaj o tych ludziach, którzy na ten sezon kupili, nie zapomni się i na 

pewno zostanie w jakiś sposób to zrekompensowane. 

W świetle obecnej wiedzy, zakup węgla ma dotyczyć trzech ton, półtorej tony do 31 grudnia, 

półtorej po 31 grudnia.  Ale już są zmiany, mamy określać się do końca grudnia. Podobno 

tego węgla ma być dużo.  Jak się okazało, że jest dodatek węglowy, to od razu była eureka. 

Wszyscy główne źródło znaleźli  w węglu i zmieniali zarówno w Gminie Borek 

Wielkopolski, jak i w całej Polsce główne źródło, z którego będą korzystali, ogrzewali swoje 

domostwa. Czy kupią teraz węgiel, czy jednak włączą ogrzewanie gazowe lub użyją drewna, 

nie wiem i może się okazać, że zapotrzebowanie na węgiel będzie mniejsze, niż rzeczywiście 

zostanie kupione. No bo jak ktoś będzie palił węglem, nie będzie palił gazem. A jak będzie 

palił gazem, no nie będzie palił węglem. A przynajmniej 50% deklaracji w Gminie Borek 

Wielkopolski zmieniono w swoim czasie. Nie było jeszcze tematu związanego z brakiem 

węgla, tylko był temat 3 000,00 zł i to nie jest Borek wyjątkiem. Zrobili to wszyscy  w całym 

kraju, więc rzeczywistość dopiero nam pokaże, jak naprawdę jest.  
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Radny Andrzej Kubiak - czy to dotyczy również ekogroszku. 

Burmistrz - też, bo to też jest węgiel. Jednak do końca nie wszystko jest jasne. Informacje 

zmieniają się z godziny na godzinę. Być może część tego węgla, to będzie węgiel polski, ale 

czy będzie też nie wiem. Wszyscy wiedzą, co się dzieje. Ale wrażenie odnoszę po pytaniach, 

że chyba ktoś nie do końca wszystko rozumie.  

Radny Romuald Gawroński - proszę o wyjaśnienie ceny energii elektrycznej na oświetlenie 

uliczne. Burmistrz wcześniej informował, że Gmina ma podpisaną umowę w kwocie 500-ileś 

złotych, a wzrost cen energii mamy duży, ale dla samorządów ma być 693,00 zł, tylko 

wprowadzony limit. Czy za tę sumę dostaniemy tą energię, czy będzie drożej?  

Burmistrz - nie przypominam sobie, abym mówił o kwocie pięćset złotych. Może w jakiś 

rozmowach nie było do końca coś zrozumiane.  Dla odbiorcy indywidualnego ma być to 

693,00 zł, dla samorządów ma być to 785,00 zł. Dyskutowano czy z VAT-em, czy bez.  

Radny Michał Dopierała - czy otwarcie  strzelnicy już nastąpiło. Wcześniej była rozmowa o 

tym, że odbędzie się to razem z Dniem Niepodległości. Proszę również o oznaczenie wejścia 

do parku, Adama Mickiewicza, przy kamieniu milowym. 

Burmistrz - otwarcie strzelnicy nastąpi zgodnie z życzeniem Bractwa Kurkowego, na wiosnę. 

Najprawdopodobniej związane to będzie ze strzelaniem o obraz Matki Boskiej. My tam 

mamy też pewne rzeczy jeszcze do zrobienia, budynek został wyremontowany, ale trzeba 

odmalować  urządzenia, poprzycinać gałęzie. Trochę wymaga to jeszcze pracy  i wtedy 

oficjalnie będzie otwarcie. Co zaś do nazwy parku,  w związku z tym, że Pan zgłosił ten 

wniosek, więc przetnie Pan wstęgę. Prace trwają na tym, ale nic na siłę. Jak nie zdążymy w 

tym roku, to będzie to w przyszłym roku, ale nim się kadencja skończy, najpóźniej na wiosnę, 

wstęgę Pan przetnie.  Planujemy znaczące nasadzenia w tym parku, bo się bardzo przerzedził. 

Dwa lata toczyłem bój o pewien grunt w Jaworach, a dziś, jak wszystko dobrze pójdzie 

podpiszemy umowę kupna, mam nawet wstępną koncepcję świetlicy.  

Radny Michał Dopierała - czy Gmina wyłączy prąd w szkole, czy szkoły będą pozbawione 

energii elektrycznej. 

Burmistrz - jeżeli zostaną przerwane dostawy prądu zewnętrzne, to wtedy prądu nie będzie. 

Jeżeli nie zostaną przerwane dostawy prądu, w szkole, w przedszkolu i w żłobku prąd będzie. 

W innych instytucjach nie musi. Nie mówię o szpitalu, czy ośrodku zdrowia. To jest rzecz 
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oczywista. Wiemy, że to są instytucje priorytetowe, one muszą mieć zapewnione 

odpowiednie warunki. 

 

Innych pytań nie zgłoszono. 

 

Ad.9. Zakończenie. 

W związku z wyczerpaniem  porządku obrad oraz brakiem innych głosów 

Wiceprzewodniczący Rady – Tomasz Szczepaniak zakończył XLIX sesję Rady Miejskiej  

Borku Wlkp. 

 

  Protokołowała         Wiceprzewodniczący Rady 

   

Wiesława Wójcik             Tomasz Szczepaniak 

 


